
 

 

 

Nærum Gymnasium 

 
 

Referat af bestyrelsesmøde  
 
 
Mødedato: 28. november 2024 

Mødetid: 16.30 - 18.30 
Mødested: Administrationens konferencerum 
 
Mødeindkaldte:  Dorte Nørbo, Per Brockhoff, Jens Ive, Birgitte Lønvig, Vibeke 

Richter Foërsom, Rasmus Pinholt, Arild Sejer Engers 
Andersen, Oscar Overgaard Dinesen, Robert Knudsen, Niels 

Hjølund Pedersen 
  
Referent:  Jakob Schiødt  
 
 
Dagsorden:                      
 
A. Godkendelse af  

1. Referat fra bestyrelsesmødet den 18. september 2024 blev godkendt 
2. Dagsorden. Der kom et ekstra punkt til om godkendelse af overholdelse af det fleksible 

klasseloft. 
 

C. Sager til orientering  
1. Orientering   

a. Studieretningsvalget 2024. JSC orienterede om elevernes valg af studieretninger i 
år jævnfør bilaget.  

b. Nyt fra eleverne. Mødet var Arild og Oscars sidste bestyrelsesmøde, da der 
vælges nye elevrepræsentanter i januar. Vibeke Foërsom spurgte til elevrådets 
dialog med kantinen. Oscar orienterede om, elevrådet har talt med kantinen og 
at løsningen med klippekort til at købe dagens ret var et resultat af dialogen. 
Desværre gav det en mulighed for at snyde ved at kopiere klippekortene, og der 
skal derfor findes en ny løsning.  

c. Diverse. Jens Ive orienterede om, at klassekoefficienten i 1.g er 27,8 og dermed 
overholdes. Skolen indberetter dette. 
Niels Hjølund Pedersen orienterede om aktiviteter på skolen. På dagen for det 
amerikanske valg var der fællestime for 2.g og 3.g med Niels Bjerre Poulsen. 
Skolens talentprogram NAGademy afholdt valgarrangement om eftermiddagen. 
NAGademy starter en aktieskole i samarbejde med en tidligere elev, Frederik 

Rothe. Der er over 60 tilmeldte. 
Julekoncert i Nærum Kirke 8/12, Rytmisk julekoncert på skolen 10/12. 
Bæredygtighedsudvalg er i samarbejde med Rudersdal Frivilligcenter 3/12 vært 
ved en Omstillingsaften, der afholdes i agoraen på NAG.  

 
D. Debat/tema  

1. Faglig trivsel i et kønsperspektiv – opfølgning på tidligere drøftelser i bestyrelsen 

(oplæg ved lærer Helena Krabbe Enghof (masterstuderende i gymnasiepædagogik)) 



 

 
Oplægget skal ses i sammenhæng med den drøftelse, der har været i bestyrelsen hen 
over de seneste møder. Punkterne i oplægget var: Landsdækkende undersøgelser, 
lokale undersøgelser, resultater, didaktiske overvejelser.  
Bestyrelsen havde en god drøftelse af emnet og perspektiverne. 
 

2. Reform af ungdomsuddannelserne – udspillet er kommet. En indledende drøftelse med 
udgangspunkt i regeringens udspil (bilag, se særligt s. 5-8 og 22-34). Niels Hjølund 
Pedersen orienterede om regeringsudspillet og den forventede tidsplan, herunder at der 
er planlagt et møde i starten af januar med Rudersdals Kommunes borgmester Ann 

Sofie Orth og rektorerne for Birkerød og Nærum Gymnasier om dette. 
 
E. Beslutningspunkt  

1. Justering af udbud af sproglige studieretninger 2025 (bilag). Bestyrelsen godkendte det 
foreslåede justerede udbud. 

2. Forlængelse af Finansiel strategi for Nærum Gymnasium (bilag). Robert Knudsen 
orienterede om, at iflg. reglerne skal den finansielle strategi godkendes hvert tredje år. 
Der lægges op til, at den nuværende strategi forlænges. Bestyrelsen godkendte dette. 

 
F. Økonomi  

1. Kvartalsregnskab (bilag, til efterretning). Robert Knudsen fremlagde 
kvartalsregnskabet. Det viser et overskud på 2,5 mio. kr. med uændrede 
forudsætninger i forhold til budgettet. Det forventede overskud for hele året er 1, 5 
mio. kr. Bestyrelsen tog kvartalsregnskabet til efterretning med den tilføjelse, at det 

varslede overskud evt. delvist kunne anvendes til udgifter i forbindelse med den 
igangværende udskiftning til LED-belysning m.m. 

2. Budget 2025 – herunder taxameterreform 2025 og frem (bilag, beslutning). Niels 
Hjølund Pedersen indledte punktet med at redegøre for den omlægning af 
gymnasietaxameteret, som der blev enighed om med finansloven for 2025. Resultatet 
blev, at i stedet for besparelser på de forslåede 4,1 mio. kr., skal vi spare 2,1 mil. Kr. 
Modellen for indfasningen af denne besparelse er endnu ikke fastlagt. Ud fra det 
forslag, der lå i finanslovsudspillet fra regeringen, tror vi, at besparelsen skal indfases 
med ca. 1. mio. kr. i 2025. Det er Niels Hjølund Pedersens forventning, at der kan lave 
besparelserne sådan, at ca. halvdelen spares på undervisningen og ca. halvdelen på 
skolens øvrige drift.  
Robert fremlagde skolens budget for 2025. Der budgetteres med et underskud på ca. 
300.000 kr. i 2025. Dog tages der forbehold for en række endnu ikke afklarede forhold 
ved den vedtagne finanslov. 

Bestyrelsen godkendte dette budget. 
 
G. Kommende møder 

Ordinære møder: 25. marts 2025, 27. maj 2025, 24. september 2025, 20. november 2025, 
alle 16.30 til 18.30 med efterfølgende let spisning 

 
H. Eventuelt 
  
 Intet til eventuelt.  


